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R O M Â N I A     Nr. 981 din 28.02.2023 
   JUDEŢUL BISTRIŢA-NĂSĂUD 
CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI  
         BUDACU DE JOS 
 
 
 

P R O C E S  -  V E R B A L 
Al şedinţei ordinare a Consiliului local al comunei  

Budacu de Jos, din data de 26 ianuarie 2023, ora 19:00 
 
 
 

 La această şedinţă ordinară, desfășurată la sediul Primăriei comunei Budacu de Jos 
– sala de ședințe, convocată de către Primarul comunei prin Dispoziţia nr. 4 / 20.01.2023, 
au fost convocaţi toţi consilierii locali și participă 11, absentând d-nii consilieri locali 
Gălățeanu Adrian-Ionel și Marin Gheorghe-Ioan. 

Mai participă d-l Simionca Florin-Sandu – primar, d-l Vărărean Florin-Ioan –secretar 
general al comunei Budacu de Jos. 

Se efectuează prezența și se constată că există cvorum. 
 Preşedinte de şedinţă este d-l consilier Moldovan Bogdan-Cătălin, care a fost ales 
preşedinte de şedinţe pentru o perioadă de 3 luni, respectiv pentru perioada ianuarie - 
martie 2023. 
 D-l  preşedinte de şedinţă, prezintă ordinea de zi: 

1.-Aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a Consiliului local al comunei 
Budacu de Jos din data de 22 decembrie 2022; 

2.-Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului de venituri și cheltuieli al comunei 
Budacu de Jos pe anul 2023; 
 3.-Proiect de hotărâre privind stabilirea unor măsuri privind aplicarea prevederilor 
Legii nr. 416 / 2001 privind venitul minim garantat, cu modificările şi completările ulterioare; 
 4.-Proiect de hotărâre privind aprobarea volumului de masă lemnoasă care se 
recoltează în anul 2023 din fondul forestier proprietate publică a U.A.T. Comuna Budacu de 
Jos; 

5.-Proiect de hotărâre privind aprobarea exploatării și vânzării masei lemnoase din 
partizii 2200147605800 SM Budușel 46-47, 2200147606290 P2 Dl. Jelni 1.4B, 5C și 
2300147600040 P2 Monari 1.17A; 
 6.-Proiect de hotărâre privind aprobarea prelungirii concesionării unor spaţii cu 
destinaţia de cabinete medicale; 
 7.-Proiect de hotărâre privind aprobarea Actului Adițional nr. 1 la Contractul de 
Asociere încheiat între Județul Bistrița-Năsăud, municipiul Bistrița, orașele și comunele din 
județul Bistrița-Năsăud pentru realizarea proiectului „Management integrat al deșeurilor în 
județul Bistrița-Năsăud”, la data de 10.04.2008; 

8.-Proiect de hotărâre privind aprobarea Memoriului tehnico-economic și a 
indicatorilor tehnico-economici ai proiectului „Recipiente de colectare a deșeurilor pentru 
Dezvoltarea și Modernizarea Sistemului de Management Integrat al Deșeurilor din Județul 
Bistrița-Năsăud” în vederea finanțării prin POIM 2014-2020;  
 9.-Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării Statutului și a Actului constitutiv 
al Asociației de Dezvoltare Intercomunitară pentru gestionarea integrată a deșeurilor 
municipale în județul Bistrița-Năsăud;  
 10.-Proiect de hotărâre privind atestarea apartenenței unui imobil, cu destinația de 
stradă, la domeniul public al Comunei Budacu de Jos, județul Bistrița-Năsăud, în vederea 
înscrierii acestuia în Cartea Funciară;  
 11.-Proiect de hotărâre privind aprobarea dezlipirii imobilului-teren și construcții 
proprietate publică a Comunei Budacu de Jos, situat în localitatea Buduș, identificat în CF 
Budacu de Jos nr. 27652; 
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 12.-Proiect de hotărâre privind revocarea Hotărârii Consiliului local al comunei 
Budacu de Jos nr.59 / 27.10.2022 privind prelungirea termenului de valabilitate al Planului 
Urbanistic General al comunei Budacu de Jos;  
 13.-Proiect de hotărâre privind organizarea reţelei şcolare de pe raza comunei 
Budacu de Jos pentru anul şcolar 2023-2024; 
 14.-Raport privind activitatea asistenților personali pentru persoane cu handicap grav 
din comuna Budacu de Jos desfășurată în semestrul al II-lea al anului 2022; 

15.-Diverse. 
D-l președinte de ședință, Moldovan Bogdan-Cătălin, supune la vot ordinea de zi, cu 

care este aprobată cu unanimitatea consilierilor prezenţi. 
 Se trece apoi la discutarea punctelor înscrise pe ordinea de zi:  
 1.- Aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a Consiliului local al comunei 
Budacu de Jos din data de 22 decembrie 2022: Procesul-verbal al ședinței anterioare, 
transmis înainte de începerea ședinței d-lor consilieri, se supune la vot. 

Secretarul general al comunei, d-l Vărărean Florin-Ioan: Procesul-verbal a fost 
adoptat cu unanimitatea de voturi a consilierilor prezenți. 

2.-D-l președinte de ședință: trecem la punctul nr. 2.- Proiect de hotărâre privind 
aprobarea bugetului de venituri și cheltuieli al comunei Budacu de Jos pe anul 2023. 

D-l primar Simionca Florin-Sandu: bugetul general consolidate propus pentru anul 
2023, la venituri în sumă de 22.600 mii lei şi la cheltuieli în sumă de 23.448,00, cu un deficit 
de 848,00 mii lei, reprezentând excedentul anual al bugetului centralizat la finele anului 
2022, iar bugetul local detaliat la venituri pe capitole şi subcapitole, şi la cheltuieli pe 
capitole, titluri, articole de cheltuieli, subcapitole şi paragrafe, pe anul 2023, la venituri în 
sumă de 20.528,00 mii lei şi la cheltuieli în sumă de 21.300,00 mii lei, cu un deficit de 
772,00 mii lei, reprezentând excedentul anual al bugetului centralizat la finele anului 2022, 
conform anexelor transmise d-lor consilieri. 

D-l consilier Banyai Daniel: ce investiții majore sunt prevăzute ? 
D-l primar Simionca Florin-Sandu: principalele investiții prevăzute în bugetul pe acest 

an se referă la modernizarea străzilor prin Programul Național de Investiții Anghel Saligny, 
continuarea lucrărilor de canalizare, finalizarea capelei mortuare din localitatea Buduș, 
începerea capelei mortuare din localitatea Budacu de Jos și cumpărarea unui autobuz 
pentru transportul elevilor la Bistrița. Actualul autobuz este încă în stare de funcționare, însă 
este vechi, are o anumita uzură care poate oricând să ducă la o defecțiune de natură să îl 
indisponibilizeze 
 D-l președinte de ședință Moldovan Bogdan-Cătălin: Întrebări dacă sunt? Atunci 
supun la vot. 
 Secretarul general al comunei, d-l Vărărean Florin-Ioan: Proiectul de hotărâre a fost 
adoptat cu unanimitatea de voturi a consilierilor prezenți  

3.-D-l președinte de ședință: trecem la punctul nr.3.- Proiect de hotărâre privind 
stabilirea unor măsuri privind aplicarea prevederilor Legii nr. 416 / 2001 privind venitul 
minim garantat, cu modificările şi completările ulterioare;  
 D-l primar Simionca Florin-Sandu: ca în fiecare an, se propune stabilirea planului de 
acţiuni şi lucrări de interes local pentru persoanele majore apte de muncă, beneficiare ale 
ajutorului social, precum și lista cu situaţiile de necesitate şi alte situaţii deosebite în care 
pot fi acordate ajutoare de urgenţă, conform anexelor transmise și d-lor consilieri.  
 D-l președinte de ședință Moldovan Bogdan-Cătălin: Întrebări dacă sunt? Atunci 
supun la vot. 
 Secretarul general al comunei, d-l Vărărean Florin-Ioan: Proiectul de hotărâre a fost 
adoptat cu unanimitatea de voturi a consilierilor prezenți  
 4.-D-l președinte de ședință: trecem la punctul nr.4.- Proiect de hotărâre privind 
aprobarea volumului de masă lemnoasă care se recoltează în anul 2023 din fondul forestier 
proprietate publică a U.A.T. Comuna Budacu de Jos; 

D-l primar Simionca Florin-Sandu: volumul de masa lemnoasă propus pentru 
exploatare pentru anul 2023 este de 4437 m.c., Este mai puțină masa lemnoasă în 2023, 
astfel încât s-ar putea ajunge să se stabilească cantități mai mici de lemn, iar cei care au 



Pagina 3 din 5 

primit în 2022 să li se aloce acum lemn din pădurea de pe raza comunei. Pentru anul 
acesta nu mai este nici doborâtură de vânt. 

D-l consilier Strugari Nelu-Vasile: în pădurea din comună nu se poate intra decât cu 
căruța, este imposibil de tras ori transportat cu altceva. 

D-l primar Simionca Florin-Sandu: lemnul de stejar de foc se va trage la marginea 
pădurii în prețul celor 150 lei / m.c. 

D-l consilier German Dănuț: ar fi bine să se stabilească o cantitate pentru fiecare. 
D-l primar Simionca Florin-Sandu: dacă doresc d-nii consilieri se va stabili prin 

hotărâre a consiliului local. 
 D-l președinte de ședință Moldovan Bogdan-Cătălin: Întrebări dacă sunt? Atunci 
supun la vot. 
 Secretarul general al comunei, d-l Vărărean Florin-Ioan: Proiectul de hotărâre a fost 
adoptat cu unanimitatea de voturi a consilierilor prezenți  
 5.-D-l președinte de ședință: trecem la punctul nr.5.- Proiect de hotărâre privind 
aprobarea exploatării și vânzării masei lemnoase din partizii 2200147605800 SM Budușel 
46-47, 2200147606290 P2 Dl. Jelni 1.4B, 5C și 2300147600040 P2 Monari 1.17A; 

D-l primar Simionca Florin-Sandu: este vorba de mai mulți partizi, respectiv 
2100147605350 A1 Jnera 1.122A - Volum brut: 237,44 m.c.., 2200147605800 SM Budușel 
46-47 - volum brut: 517,28 m.c., 2200147606290 P2 Dl. Jelni 1.4B, 5C - Volum brut: 331,61 
m.c., 2200147606320 P2 Jnera 1.122A - Volum brut: 299,95 m.c. și 2300147600040 P2 
Monari 1.17A - Volum brut: 366,86 m.c. Așa cum se vede în proiectul transmis și d-lor 
consilieri, se propune vânzarea către agenții economici, prin licitație publică a stejarului 
cherestea din partida din Dealu Jelnii (111.7 m.c. – 1700 lei/m.c.) și a celui de la Monariu 
(131,1 m.c. – 1300 lei / m.c.), iar restul masei lemnoase integral către populația de pe raza 
comunei, la 150 lei / m.c. lemnul de foc din pădurile de pe raza comunei, fără transport, și 
350 lei/m.c. lemnul de foc de la munte, cu transport. Dacă hotărăsc d-nii consilieri se poate 
stabili ca în prețul de 150 lei / m.c. pentru lemnul de foc din comună să se tragă lemnul în 
marginea pădurii. 
 D-l președinte de ședință Moldovan Bogdan-Cătălin: Întrebări dacă sunt? Atunci 
supun la vot. 
 Secretarul general al comunei, d-l Vărărean Florin-Ioan: Proiectul de hotărâre a fost 
adoptat cu unanimitatea de voturi a consilierilor prezenți  

6.-D-l președinte de ședință: trecem la punctul nr.6.- Proiect de hotărâre privind 
aprobarea prelungirii concesionării unor spaţii cu destinaţia de cabinete medicale;  

D-l primar Simionca Florin-Sandu: ca urmare a solicitărilor transmise de către medicii 
de familie de pe raza comunei, atât de d-na Mreneș cât și de d-na Sonea, se propune 
prelungirea concesionării contractelor de concesiune până la data de 31.12.2023, urmând 
ca odată cu mutarea în noul dispensar să înceteze. 
 D-l președinte de ședință Moldovan Bogdan-Cătălin: Întrebări dacă sunt? Atunci 
supun la vot. 
 Secretarul general al comunei, d-l Vărărean Florin-Ioan: în unanimitate consilierii 
locali sunt de acord cu acesta.  

7.-D-l președinte de ședință: trecem la punctul nr.7.- Proiect de hotărâre privind 
aprobarea Actului Adițional nr. 1 la Contractul de Asociere încheiat între Județul Bistrița-
Năsăud, municipiul Bistrița, orașele și comunele din județul Bistrița-Năsăud pentru 
realizarea proiectului „Management integrat al deșeurilor în județul Bistrița-Năsăud”, la data 
de 10.04.2008;  
 D-l primar Simionca Florin-Sandu: se propune aprobarea Actului Adițional nr.1, 
conform notei justificative transmisă și d-lor consilieri, cu precizarea că, în principal, se 
referă la achiziționarea de pubele pentru colectarea deșeurilor reciclabile din sticlă, 
respective hârtie și carton. De altfel, și celelalte două proiecte tot la acest aspect se referă. 
 D-l președinte de ședință Moldovan Bogdan-Cătălin: Întrebări dacă sunt? Atunci 
supun la vot. 
 Secretarul general al comunei, d-l Vărărean Florin-Ioan: în unanimitate consilierii 
locali sunt de acord cu acesta.  



Pagina 4 din 5 

 8.-D-l președinte de ședință: trecem la punctul nr.8 - Proiect de hotărâre privind 
aprobarea Memoriului tehnico-economic și a indicatorilor tehnico-economici ai proiectului 
„Recipiente de colectare a deșeurilor pentru Dezvoltarea și Modernizarea Sistemului de 
Management Integrat al Deșeurilor din Județul Bistrița-Năsăud” în vederea finanțării prin 
POIM 2014-2020;  
 D-l primar Simionca Florin-Sandu: se propune aprobarea Memoriului tehnico-
economic și a indicatorilor tehnico-economici ai proiectului, conform notei justificative 
transmisă și d-lor consilieri. 
 D-l președinte de ședință Moldovan Bogdan-Cătălin: Întrebări dacă sunt? Atunci 
supun la vot. 
 Secretarul general al comunei, d-l Vărărean Florin-Ioan: în unanimitate consilierii 
locali sunt de acord cu acesta.  
 9.-D-l președinte de ședință: trecem la punctul nr.9 - Proiect de hotărâre privind 
aprobarea modificării Statutului și a Actului constitutiv al Asociației de Dezvoltare 
Intercomunitară pentru gestionarea integrată a deșeurilor municipale în județul Bistrița-
Năsăud;  
 D-l primar Simionca Florin-Sandu: se propune aprobarea aprobarea modificării 
Statutului și a Actului constitutiv, conform notei justificative transmisă și d-lor consilieri. 
 D-l președinte de ședință Moldovan Bogdan-Cătălin: Întrebări dacă sunt? Atunci 
supun la vot. 
 Secretarul general al comunei, d-l Vărărean Florin-Ioan: în unanimitate consilierii 
locali sunt de acord cu acesta.  
 10.-D-l președinte de ședință: trecem la punctul nr.10 - Proiect de hotărâre privind 
atestarea apartenenței unui imobil, cu destinația de stradă, la domeniul public al Comunei 
Budacu de Jos, județul Bistrița-Năsăud, în vederea înscrierii acestuia în Cartea Funciară;  
 D-l primar Simionca Florin-Sandu: este vorba de un tronson de drum din zona Dealu 
Jelnii, care a fost omis la întabulare, astfel că acum se va înscrie în domeniul public. 
 D-l președinte de ședință Moldovan Bogdan-Cătălin: Întrebări dacă sunt? Atunci 
supun la vot. 
 Secretarul general al comunei, d-l Vărărean Florin-Ioan: în unanimitate consilierii 
locali sunt de acord cu acesta.  
 11.-D-l președinte de ședință: trecem la punctul nr.11 - Proiect de hotărâre privind 
aprobarea dezlipirii imobilului-teren și construcții proprietate publică a Comunei Budacu de 
Jos, situat în localitatea Buduș, identificat în CF Budacu de Jos nr. 27652;  
 D-l primar Simionca Florin-Sandu: în localitatea Buduș atât Căminul cultural, cât și 
Grădinița, sunt întabulate în aceeași carte funciară, iar la solicitarea Ministerului Dezvoltării, 
în vederea inventarierii corecte a acestora în domeniul public, e necesar ca fiecare să fie 
întabulate distinct, în CF-uri proprii, conform expertizei transmisă și d-lor consilieri. 
 D-l președinte de ședință Moldovan Bogdan-Cătălin: Întrebări dacă sunt? Atunci 
supun la vot. 
 Secretarul general al comunei, d-l Vărărean Florin-Ioan: în unanimitate consilierii 
locali sunt de acord cu acesta.  
 12.-D-l președinte de ședință: trecem la punctul nr.12 - Proiect de hotărâre privind 
revocarea Hotărârii Consiliului local al comunei Budacu de Jos nr.59 / 27.10.2022 privind 
prelungirea termenului de valabilitate al Planului Urbanistic General al comunei Budacu de 
Jos;  
 D-l primar Simionca Florin-Sandu: se propune revocarea acestei hotărâri întrucât la 
aprobarea ei ar fi trebuit obținut un aviz prealabil din partea Consiliului județean – Bistrița-
Năsăud, urmând ca după obținerea acestuia să se reia procedura. 
 D-l președinte de ședință Moldovan Bogdan-Cătălin: Întrebări dacă sunt? Atunci 
supun la vot. 
 Secretarul general al comunei, d-l Vărărean Florin-Ioan: în unanimitate consilierii 
locali sunt de acord cu acesta.  
 13.-D-l președinte de ședință: trecem la punctul nr.13 - Proiect de hotărâre privind 
organizarea reţelei şcolare de pe raza comunei Budacu de Jos pentru anul şcolar 2023-
2024;  
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 D-l primar Simionca Florin-Sandu: ca urmare a primirii avizului conform de la 
Inspectoratul Școlar Județean Bistrița-Năsăud se propune aprobarea rețelei școlare din 
comună exact în aceeași formă. 
 D-l președinte de ședință Moldovan Bogdan-Cătălin: Întrebări dacă sunt? Atunci 
supun la vot. 
 Secretarul general al comunei, d-l Vărărean Florin-Ioan: în unanimitate consilierii 
locali sunt de acord cu acesta.  
 14.-D-l președinte de ședință: trecem la punctul nr.14 - Raport privind activitatea 
asistenților personali pentru persoane cu handicap grav din comuna Budacu de Jos 
desfășurată în semestrul al II-lea al anului 2022;  
 D-l primar Simionca Florin-Sandu: raportul a fost întocmit de către funcționarul public 
din cadrul Compartimentului asistență socială. În prezent la Primăria sunt angajați, cu 
contract de muncă, un număr de 7 asistenți personali pentru persoane cu handicap grav. 
Pentru acest an în buget au fost prevăzute, pentru asistenții personali, doar sumele la care 
ne obliga legea bugetului, de 10%,  
 15.-Diverse. 

D-l consilier Banyai Daniel: pentru persoanele care locuiesc în zona Drumul ciurzii din 
Monariu, care nu au current, dacă ar putea fi ajutate cu extinderea rețelei electrice. 

D-l consilier German Dănuț: iluminatul public ar trebui revizuit. 
D-l consilier Strugari Nelu-Vasile: în zona spre Bistrița se rupe drumul județean. Este 

o problem cu câinii vagabonzi, care cu siguranță sunt aduși din alte părți. 
D-l primar Simionca Florin-Sandu: pentru drum se va lua legătura cu Consiliul 

Județean BN , care este administratorul drumului. Pentru problemea câinilor se vor monta 
camera de supraveghere. În buget a fost prevăzută achiziționarea unui pistolet pentru 
tranchilizare, urmând a se încheiea un contract și cu medicul veterinar și cu o asociație care 
se ocupă cu gestionarea câinilor comunitari. 
 Întrucât nu mai sunt puncte de pe ordinea de zi de discutat și nici un consilier nu mai 
dorește să ia cuvântul, d-l președinte de ședință, declară ședința închisă. 

Drept pentru care s-a redactat şi semnat prezentul proces-verbal. 
 
 

    PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ,                         CONTRASEMNEAZĂ 
         MOLDOVAN BOGDAN-CĂTĂLIN                    SECRETAR  GENERAL, 
                       VĂRĂREAN FLORIN-IOAN 
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